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Medborgarförslag om att anlägga utegym i 
Stureby 

 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Författaren av medborgarförslaget vill att förvaltningen anlägger ett 
utegym i trä på en parkyta i Stureby. Genom att anlägga ett utegym 
skulle det finnas fler alternativ till träning och motion i Stureby, 
samtidigt som författaren anser att det är ett bra komplement till 
träningsutbudet på närliggande bollplan. 

Eftersom det helt saknas ett utegym i Stureby idag ställer sig 
förvaltningen positiv till medborgarförslaget. Lämpliga platser 
behöver förvaltningen däremot studera vidare.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag om att förvaltningen ska anlägga ett utegym i 
Stureby inkom till förvaltningen den 13 maj 2024. 

Ärendet 
Författaren av medborgarförslaget vill att förvaltningen anlägger ett 
utegym i trä på en parkyta i Stureby (se bild 1 nedan), eftersom det 
idag finns för få där. Enligt författaren är det en plats som saknar 
tydlig mening sedan förskolan där revs. Genom att anlägga ett 
utegym skulle det finnas fler alternativ till träning och motion i 
Stureby, samtidigt som författaren anser att det är ett bra 
komplement till träningsutbudet på närliggande bollplan. 

Handläggare
Eskil Swerkersson
Telefon: 08-50814020

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-08-22

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/408

2024-05-23
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
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Bild 1. Karta som visar föreslagen placering av nytt utegym från 
medborgarförlaget. Källa: DpMap 2024. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Administrativa avdelningen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen vill inleda med att tacka för medborgarförslaget. 
Författaren beskriver att det idag finns för få utegym i Stureby. I 
kartbilden nedan går det att se spridningen av befintliga utegym i 
stadsdelsområdet, och det framgår att det inte finns något utegym 
alls i Stureby. 

 
Bild 2. Karta som visar spridningen av befintliga utegym inom stadsdelsområdet 
markerade. Källa: DpMap 2024. 



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr EÅV 2024/408 

Sida 3 (4) 
 

Medborgarförslag om att anlägga utegym i 
Stureby 
 

Förvaltningens ambition är att ha en jämn spridning av utegym i 
stadsdelsområdet, så att så många boende som möjligt har tillgång 
till denna typ av träning. Eftersom det helt saknas ett utegym i 
Stureby idag ställer sig förvaltningen positiv till 
medborgarförslaget. 

Lämpliga platser behöver förvaltningen däremot studera vidare. 
Förvaltningen planerade tidigare att anlägga en basketkorg på 
platsen i medborgarförslaget, vilket ledde till protester från boende i 
närområdet och det slutfördes därför inte. Om det inte är möjligt att 
anlägga ett utegym just där, kommer förvaltningen utreda 
alternativa platser i närområdet. 

Kostnad för att anlägga ett utegym skiljer sig mellan olika 
leverantörer och hur många redskap som ingår. Förvaltningen 
färdigställde nyligen ett utegym i Storängsparken som innehåller 10 
olika redskap och det kostade drygt en miljon kronor. 

Jämställdhetsperspektiv 
Förvaltningens erfarenhet är att män och kvinnor kan ha olika 
preferenser kopplat till träning och motion. Om förvaltningen går 
vidare och anlägger ett utegym i Stureby kommer val av utrustning 
anpassas så att både kvinnor och män med olika fysiska 
förutsättningar kan träna där. 

Det är samtidigt viktigt att utegymmet placeras i en miljö som 
uppfattas som trygg, för att både män och kvinnor ska känna sig 
bekväma att vara där under olika tider på dygnet. Stadens 
medborgarundersökning visar att kvinnor känner sig mindre trygga i 
stadens offentliga miljöer jämfört med män. Bland annat svarar mer 
än hälften av de tillfrågade kvinnorna att de på grund av upplevd 
otrygghet ibland eller ofta avstår från att gå ut på torg, parker eller 
gångvägar, jämfört med runt 30 procent  av de tillfrågade männen. 

Tillgänglighet 
Om förvaltningen går vidare och anlägger ett utegym i Stureby 
kommer förvaltningen verka för att människor med olika 
funktionsnedsättningar ska kunna träna där. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
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Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
E-post med medborgarförslag om att anlägga utegym i Stureby
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